

# St. Vladimir Orthodox Church

A Parish of the Russian Orthodox Church Abroad

Ann Arbor, MI ~ Founded 1981

Very Rev. Fr.  
Gregory Joyce,  
Rector

December 1/14, 2021  
Prophet Nahum

Jack (Alexey)  
Mitchell, Starosta

Dear St. Vladimir's Family & Friends,

Mikhail Fisenkov,  
Treasurer

We greet you with the upcoming Great Feasts of this Christmas season: our Lord's Nativity and Theophany.

Marina Edwards,  
Secretary

The year 2021 was a unique one for St. Vladimir's parish. It brought our parish family much joy and growth, through the baptism of children and adults, through marriages, but having not quite returned to the pre-pandemic "normalcy" of our parish life. Social activities and interaction, which are a hallmark of our parish, returned for the most part. Our Church School began to meet in person again to educate our young people, despite the pandemic. Our Youth Groups returned as well. Our Brotherhood and Sisterhood continued their good works among our parishioners and friends, although somewhat differently than in pre-pandemic years. We celebrated our 40<sup>th</sup> anniversary as a parish triumphantly with a visit by Archbishop Peter. The festival returned as a huge success – our biggest ever by far, and our school building project is well underway and making great progress. It was a great year!

Ksenia Nikulshina,  
Head of the Parish  
Sisterhood

Konstantin  
Poplavsky,  
Head of the Parish  
Brotherhood

Michael Marsh,  
Trustee

Dmitri Knysh,  
Trustee

Nathan (Nathaniel)  
Longan, Trustee

Igor Obertas,  
Trustee

Natalia  
Veniaminova,  
Trustee

As is understandable, not everyone has returned to their pre-pandemic cadence of attendance at the Divine Services. We understand and support the fact that everyone will return based on their own comfort level: we happily provide a live audio and video stream for those are still at home, and our priests are happy to visit your homes for prayer, Confession, Holy Communion, and spiritual discussion. We continue to serve regularly on weekdays to provide an alternative to the well-attended weekend services for those who would like to be in church, but who are concerned about large crowds. We are making a concerted effort to serve every member of our parish family – no matter their approach to the pandemic. And we will continue to do so until the pandemic is well and truly over.



With this letter we begin our journey together into 2022. Let us pray together as a parish family that this year too is one that is full of blessings for our parish. How much we have to thank God for! Our spiritual blessings as a parish are virtually impossible to count! May we not forget to thank God indeed – for we are always quick to ask God's help, but perhaps we are not as quick to thank Him for His blessings.

**POST**  
9900 Jackson Rd.  
Dexter, MI 48130

**PHONE**  
(734) 475-4590

**FAX**  
(734) 429-9025

**EMAIL**  
info@  
stvladimiraami.org

**WEB**  
www.stvladimiraami  
.org

**TWITTER**  
@stvladimiraami

May this also be a year for all of us in which we draw closer to God through the Church that He created for us and for our salvation! May this be the year that we learn more about our faith, and the year in which we put this faith into action in our daily lives! May this be the year in which we begin to go to Confession & Communion regularly, in which we begin to attend evening services and Divine Liturgies regularly, in which we have a Church wedding and baptize our children (or ourselves) if we have not yet done so. May this be the year in which we invite our friends and loved ones to our parish, to share with them the joys of our Orthodox Faith!

Our hope and prayer is that the year 2022 be spiritually profitable for you, your family, and the entire St. Vladimir's parish family.

With Love in Our Lord Jesus Christ and Asking Your Prayers,

*Very Rev. Fr. Gregory Joyce*

Very Rev. Fr. Gregory Joyce, Rector

*Jack Mitchell*

Jack (Alexey) Mitchell, Starosta

# St. Vladimir Orthodox Church

A Parish of the Russian Orthodox Church Abroad

Ann Arbor, MI ~ Founded 1981

Very Rev. Fr.  
Gregory Joyce,  
Rector

Jack (Alexey)  
Mitchell, Starosta

Mikhail Fisenkov,  
Treasurer

Marina Edwards,  
Secretary

Ksenia Nikulshina,  
Head of the Parish  
Sisterhood

Konstantin  
Poplavsky,  
Head of the Parish  
Brotherhood

Michael Marsh,  
Trustee

Dmitri Knysh,  
Trustee

Nathan (Nathaniel)  
Longan, Trustee

Igor Obertas,  
Trustee

Natalia  
Veniaminova,  
Trustee



**POST**  
9900 Jackson Rd.  
Dexter, MI 48130

**PHONE**  
(734) 475-4590

**FAX**  
(734) 429-9025

**EMAIL**  
info@  
stvladimiraami.org

**WEB**  
www.stvladimiraami  
.org

**TWITTER**  
@stvladimiraami

1/14 декабря, 2021 г.  
Пророка Наума

Дорогая семья храма Св. Владимира и друзья,

Поздравляем вас с наступающими большими праздниками - Рождеством Господнем и Богоявлением.

2021 год был необычным для прихода храма Св. Владимира. Он принёс нашей приходской семье много радости и возрастания: через крещение детей и взрослых, через венчания; но мы ещё не совсем вернулись к «нормальной» жизни, какую мы жили до пандемии. Совместные мероприятия и взаимодействия, то, что является нашим отличительным знаком, в основном вернулись на своё место. Наша церковная школа работает в режиме прямого общения, обучая наше подрастающее поколение, несмотря на пандемию. Наш молодежный кружок тоже возобновил свою работу. Наши братство и сестричество продолжают делать добрые дела для прихожан и наших друзей, хотя и немного по другому, чем до пандемии. Мы торжественно отпраздновали 40-ую годовщину нашего прихода, что ознаменовалось приездом нашего архиепископа Петра. Наш фестиваль имел большой успех - это был самый большой фестиваль за все годы. Наш проект строительства школы успешно продвигается. Это был замечательный год!

По понятным причинам не все ещё вернулись к регулярному посещению богослужений, как это было до пандемии. Мы понимаем то, что каждый вернётся тогда, когда это будет комфортно для них: мы рады тому, что можем предоставить видео и аудио вещание тем, кто по прежнему находится на изоляции, наши священники с радостью придут к вам домой для молитвы, исповеди, причащения и духовной беседы. Мы продолжаем проводить службы в рабочие дни на регулярной основе, как альтернативу службам, которые посещает большое количество людей, для тех, кто хотел бы посещать богослужения, но не при большом стечении народа. Мы озабочены тем, чтобы постараться удовлетворить всех членов нашей приходской семьи, несмотря на их отношение к пандемии.

Это письмо - начало нашего совместного пути в 2022. Давайте вместе молиться, как приходская семья, чтобы этот год тоже был полон благословений для нашего прихода. Мы должны благодарить Бога за это! Духовные благословения нашему приходу, во истину, невозможно сосчитать! Давайте действительно не забывать благодарить Бога - мы всегда скоры на просьбы к Богу о помощи, но, возможно, не так уж скоры поблагодарить Его за Его благодеяния.

Пусть этот год будет также годом, в котором мы больше приблизимся к Богу через Церковь, которую Он основал для нас и для нашего спасения! Пусть этот год будет годом, в котором мы больше узнаем о нашей вере и приложим эту веру во все аспекты нашей ежедневной жизни! Пусть это будет год, в котором мы будем исповедоваться и причащаться регулярно, посещать вечерние богослужения и литургии регулярно, в котором у нас будет венчание и крещение детей (или нас самих), если мы ещё этого не сделали.

Пусть это будет год, в котором мы пригласим друзей и родных в наш приход, чтобы разделить с ними радость нашей православной веры!

Наша надежда и молитва направлены на то, чтобы 2022 год был духовно полезен для Вас, Вашей семьи и для всего прихода храма Св. Владимира!

С любовью о Нашем Господе Иисусе Христе и испрашивая Ваших молитв,

*Священник Григорий Джойс*

Священник Григорий Джойс  
Настоятель

*Jack Mitchell*

Джек (Алексей) Митчелл,  
Староста

# Planned Stewardship at St. Vladimir Church

## *Making a Conscious Choice about Supporting our Parish Family*

*For where your treasure is, there will your heart be also. (Matthew 6:21)*

St. Vladimir's Orthodox Church has always, throughout its 35+ year history, been well supported by its parishioners. This is something that we can be proud of and thankful for. However, this is also something that we often do not think very much about. We know that when we are in church on Sunday there will be some sort of collection, but we don't usually think very much about this, either before the collection or afterwards. We see this as just a part of going to church. However, **stewardship, how we use what God has given us, is something that we should consider and something that we should plan.**

The reasons for stewardship are numerous, and no doubt, you have heard many, if not all of them. Sometimes we are told that we should give because the parish needs more money for next year's budget. Other times we are told we should give at least as we pay for a newspaper subscription or our cable bill – as if God's Church is equivalent to other “entertainment” choices we make. Finally, we are sometimes told that we should give because the parish needs something (a new church, vestments for the clergy, a new hall, etc.). None of these reasons are illegitimate, for in many parishes, sometimes including ours, these things are true. However, stewardship is a spiritual question, and not a material one. **We should give to God out of love, and for no other reason.** In the beginning God created man out of love, He gave us our personal existence out of love, He sent His only-begotten Son to us out of love so that we could again gain the paradise that we threw away by the actions of our first forefather Adam. Love is the reason that God created us all, and this is the reason that we should give back to God. “*God loveth a cheerful giver.*” (2 Corinthians 9:7) Thus we see that our reason WHY (love of God) we give helps us to determine HOW MUCH we give, for if God gave us so much, can we not give Him back just a little of the bounty with which He has blessed us? **The purest motive for our stewardship is to give to God because we have been given to by Him.** That is, in gratitude for His great love towards us.

We urge you to make stewardship part of your family budget – to actively plan what you give to St. Vladimir's just as you plan other family expenses. We further urge you to keep in mind that we give to God out of love – and that He asks us to give to His Church just a small amount (some set percentage of our net income: ten percent according to the Old Testament – even more than this according to St. John Chrysostom) of all that He has given us. The Lord, having given us all that we have, generously allows us to keep all the rest! Perhaps starting with ten percent would be impossible. That is understandable – this is a major paradigm shift for most of us. But it is spiritually helpful to set a percentage for ourselves and do our best to stick with that for a year, and then try to increase that the next year. When we tithe the Lord blesses us many times more than the amount we give (see Malachi 3:8-10)!

If you have any questions about stewardship in general at St. Vladimir's, or questions about the best ways to give (recurring donations benefit the parish the most) please contact Fr. Gregory, our Starosta, Jack (Alexey) Mitchell, or the other member of our Parish Council Stewardship Education Team, Leta (Ksenia) Nikulshina.

[info@stvladimiraami.org](mailto:info@stvladimiraami.org) ~ [www.stva2.org](http://www.stva2.org) ~ 734-475-4590

# Плановая поддержка Свято-Владимирского храма

## Как принять обдуманное решение о поддержке прихода

... ибо где сокровище ваше, там будет и сердце ваше. (Мф. 6:21)

На всем протяжении своей 35+-летней истории храм Святого Владимира всегда щедро поддерживался прихожанами, что дает повод для гордости и благодарности. Тем не менее, есть вещи, о которых мы часто не задумываемся. Мы знаем, что на воскресных службах в церкви собирают пожертвования, однако обычно не уделяем этому особого внимания. Для нас это просто часть посещения храма. Однако **мы должны обдумывать и планировать, как пользоваться дарами, полученными от Бога.**

Есть разные причины для пожертвований, и вам, без сомнения, знакомы многие, если все из них. Иногда мы слышим, что нужны пожертвования для выполнения приходского бюджета на следующий год. Иногда — что пожертвования это как плата за подписку на газеты или кабельное телевидение, как будто Церковь просто один из видов развлечения. Наконец, иногда собираются пожертвования на какие-то конкретные нужды прихода (новый храм, облачения для духовенства, новый зал и т.д.). Все эти причины имеют право на существование, поскольку такова ситуация во многих приходах, не исключая и наш. Тем не менее, пожертвования на храм – это в первую очередь не материальный вопрос, а духовный.

**Мы должны жертвовать из любви к Богу, а не по каким-то иным причинам.** Из любви Бог сотворил человека, из любви Он даровал нам жизнь, и из любви послал нам Единородного Сына Своего, чтобы мы могли вернуться в рай, отвергнутый нами в лице нашего праотца Адама. Любовь – вот причина, по которой Бог создал каждого из нас, и по этой же причине мы должны воздавать Богу. “Добротой дающего любит Бог.” (2 Кор. 9:7) Таким образом, ответив на вопрос ПОЧЕМУ мы даем (из любви к Богу) мы сможем ответить и на вопрос СКОЛЬКО давать, ибо если Бог одарил нас столь щедро, как можем мы не воздать Ему малую толику Его даров? Самый чистый мотив для пожертвований – воздавать Богу, потому что все, что мы имеем, получено от Него. То есть, в благодарность за Его великую любовь к нам.

Мы призываем всех включить пожертвования в свой семейный бюджет, то есть запланировать пожертвования на Свято-Владимирский храм, как планируются все остальные семейные расходы. Помните, что мы жертвуем Богу с любовью, и что Он просит нас отдавать Своей Церкви лишь небольшую долю (установленный процент нашего дохода: десятую долю, согласно Ветхому Завету, или даже больше, как учит св. Иоанн Златоуст) от Его даров. Господь, дав нам все, что у нас есть, щедро оставляет нам все остальное! Возможно, начать с десятины окажется невозможным. Это понятно, для большинства из нас это большой шаг. Однако духовно важно поставить себе цель и выполнять ее год, а затем попытаться сделать больше в следующем году. Когда мы даем десятину, Господь вознаграждает нас сторицей (см. Мал. 3:8-10)!

С общими вопросами о поддержке Свято-Владимирского прихода, или вопросами о том, как сделать это наилучшим образом (больше всего пользы приходу приносят регулярные пожертвования), просим обращаться к о. Григорию, нашему старосте, Алексею (Джеку) Митчеллу, или члену образовательной группы приходского совета, Ксении (Лете) Никульшиной.

[info@stvladimiraami.org](mailto:info@stvladimiraami.org) ~ [www.stva2.org](http://www.stva2.org) ~ 734-475-4590

# How to Support St. Vladimir's

People often ask us how they can make donations to St. Vladimir's other than by making a donation at church. We work continuously to make this as easy for our parish family and friends as we can and we appreciate your feedback in this regard. **THANK YOU FOR YOUR SUPPORT OF YOUR PARISH!**

If you would like to send us a check, please make it out to "St. Vladimir Orthodox Church" and send to:

**St. Vladimir Orthodox Church  
9900 Jackson Rd.  
Dexter, MI 48130**

~ ~ ~ / ~ ~ ~ / ~ ~ ~ / ~ ~ ~

If you would like to make a RECURRING gift using a **CREDIT CARD, DEBIT CARD, PAYPAL**, or make your donation directly from your bank account please visit our parish DONATE page:

**<https://tinyurl.com/donatestva2>**

~ ~ ~ / ~ ~ ~ / ~ ~ ~ / ~ ~ ~

If you would prefer to make a RECURRING gift by making an **ELECTRONIC FUNDS TRANSFER** from your bank to ours, you will need some or all of the information below. Questions: please email us at [treasurer@stvladimiraami.org](mailto:treasurer@stvladimiraami.org).

You need the name of the church bank:	<b>Chase Bank</b>
You need the name on the account:	<b>St. Vladimir Russian Orthodox Church</b>
You may need the address:	<b>9900 Jackson Rd. Dexter, MI 48130-9426</b>
You need the Routing Number:	<b>07 2000326</b>
You need the account number:	<b>235651509</b>

**During this time of the Coronavirus pandemic we need your support more than ever! Not all the faithful are gathering in the parish church now, but the bills still need to be paid – AND – we are being asked to help those who cannot pay their own bills because of the economic situation. Please take this opportunity to establish a regular tithes in support of the parish which God has entrusted to us!**

**We welcome and encourage you to remember the parish in your will or in other estate planning.**

## **Ways to Engage with Our Parish – Pandemic & Beyond!**

We give you lots of ways to engage with St. Vladimir's. Please take advantage of these opportunities – we do this for our parish family so that no matter your situation you can participate in parish life!

- **Sunday & Feast Day Divine Services**: Join the entire Parish Family for the Theology in Action that is the Divine Services of the Holy Church. ~ <https://tinyurl.com/stvschedule>
- **Weekday Divine Services**: An ideal option for those who would like to avoid the crowds of the Sunday & Feast Day Divine Services. ~ <https://tinyurl.com/stvschedule>
- **Home Visits**: Fr. Gregory is happy to visit you at home! ~ <https://tinyurl.com/stvrector>
- **Parish Ministries**: Join us to put your faith in action! ~ <https://tinyurl.com/stvministries>
- **Matthew 25 Ministry**: Feed the hungry, clothe the naked, etc. - just as the Lord commands us in Matthew 25! ~ <https://tinyurl.com/stvgoodworks>
- **Audio Stream**: All Divine Services at St. Vladimir's ~ <https://tinyurl.com/stvsocial>
- **Video Stream**: All Divine Services at St. Vladimir's ~ <https://tinyurl.com/stvsocial>
- **"Sunday Reading"**: Weekly Parish Bulletin ~ <https://tinyurl.com/stvpubs>
- **"The Good News"**: Weekly Parish Bulletin for use at Divine Services ~ <https://tinyurl.com/stvpubs>
- **Parish News**: Stay in touch: the latest information from St. Vladimir's ~ <https://tinyurl.com/stva2news>
- **St. Vladimir Videos**: All videos from our parish! ~ <https://tinyurl.com/stvyoutube>
- **Blogtushka**: Parish Blog – A place for St. Vladimir's parishioners to ask questions and get answers. Read. Think. Pray. Question. Repeat. ~ <https://tinyurl.com/blogtushka>
- **Social Media**: All St. Vladimir Social Media Streams ~ [www.tinyurl.com/stvsocial](http://www.tinyurl.com/stvsocial)

**ENGAGE IN PARISH LIFE TO STRENGTHEN YOUR FAITH!**

## **Membership at St. Vladimir's**

The date of the 2021 Annual Parish Assembly has been set for February 27, 2022. To participate in the meeting via voting or running for parish office one must be a member of the parish. To become a member of our parish please contact one of our membership coordinators:

Dmitry Knysh ([dmitriknys@hotmai.com](mailto:dmitriknys@hotmai.com) or 734-358-5996)  
Konstantin Poplavsky ([kepoplavsky@yahoo.com](mailto:kepoplavsky@yahoo.com) or 734-944-4087)

We cordially invite you to join our parish family! More information on the annual meeting will be posted on our web site and sent via email to those who are on our mailing list. If you are not on our email list please email [info@stvladimiraami.org](mailto:info@stvladimiraami.org) and we will be happy to add you to this list. To learn more about membership or to pay membership dues please visit the link below.

Ежегодное приходское собрание по итогам 2021 г. назначено на 27 февраля 2022 г. Чтобы принимать участие в собрании – голосовать или выдвигаться на приходские должности – необходимо быть членом прихода. Чтобы возобновить свое членство, или стать членом, обратитесь или к Дмитрию Книшу ([dmitriknys@hotmai.com](mailto:dmitriknys@hotmai.com) или 734-358-5996) или к Константину Поплавскому ([kepoplavsky@yahoo.com](mailto:kepoplavsky@yahoo.com) or 734-944-4087). Мы от всей души приглашаем вас стать членами нашей приходской семьи! Дополнительная информация о ежегодном собрании будет размещена на нашем вебсайте, а также разослана всем, чьи адреса есть в списке рассылки. Если вашего адреса нет в списке адресов эл. почты – напишите по адресу [info@stvladimiraami.org](mailto:info@stvladimiraami.org) и мы будем рады внести вас в один или оба списка.

**<https://tinyurl.com/stvmembership>**